
 

 

 

Hillerød Udsatteråd  
Dato: 11. oktober 2023 kl. 15-17:30, Møde nr. 5  
Sted: Rådhuset, Trollesmindealle 27, 3400 Hillerød 
Deltagere: Marie-Therese Hattel (Bedre Psykiatri), Steen Moestrup (suppleant for LAP), Tina Jensen (Frivilligcentret), 
Hanne Gravgaard (SIND), formand Vivi Wøldike, Henrik Vest Schmidt (suppleant for SIND) og Lone Preisler 
(Værestedet).  
Afbud: Suppleant Jette Tornved (Bedre Psykiatri), Yvonne Marker (LAP). 

 
 

Referat 

 

1. Velkommen til nyt medlem Yvonne og ny sekretær Nanna (præsentationsrunde) 

Rådet bød velkommen til den nye sekretær (Nanna).  
 
Henrik Vest Schmidt er blevet valgt som suppleant for (SIND). Omsorg og Livskraftudvalget (OLU) skal 
formelt godkende dette på et kommende udvalgsmøde.  
 
Lone orienterede om, at det ikke længere er muligt at få en SMS –påmindelse fra Værestedet. Simon 
vender med Trollesbro. 
  

2. Revidering af kommissorium for Udsatterådet, herunder muligheden for at øge 
antallet af medlemmer 

Rådet drøftede ønsker til ændringer af kommissoriet. Det har været særligt svært at få dækket 
misbrugsområdet og hjemløseområdet. Der har nogle gange været få medlemmer til møderne og for få til 
at kunne skrive rådets høringssvar. Det er vigtigt for rådet, at der er plads til at man kan have en periode, 
hvor man ikke kan være så aktiv i rådet, men der er samtidigt behov for at få mere stabilitet i rådet og flere 
medlemmer, der fx kan skrive høringssvar.  
 
Rådet drøftede følgende bruttoliste med forslag til medlemmer:  
 

- Repræsentanter fra frivillige organisationer som fx Blå Kors, Røde Kors (besøgsvenner i regionen), 
Natteravnene, Frelsels Hær  

- Medarbejdere/afdelingsledere fra misbrugs/hjemløseområdet (fx Skansegården, Misbrugscentret, 
Lænken)  

- Bruger med støtte fra medarbejder/borger med socialt frikort 
- Repræsentant fra bruger org. fx ADHD foreningen, PTSD foreningen mv.  
- Repræsentant fra alm. Boligselskaber  
- Politikere  
- Repræsentant fra kirker 
- Repræsentant fra psykiatrien  



 
Det blev besluttet, at det er ønsket fra rådet at få udvidet antallet af medlemmer – herunder med 
medlemmer uden brugerbaggrund.  Rådet ønsker fortsat at få rådet sammensat så bredt som muligt fx ift. 
køn, alder, baggrund, mv.  
 
Det blev desuden nævnt, at der er et ønske om, at medlemmer af rådet kan få udbetalt honorering/diæt.  

 
Der blev talt om muligheden for at promovere rådet, vise rådets indflydelse mv. Der blev talt om 
muligheder for at afholde temadage, workshops og at gøre brug af gruppearbejde/walk and talk, når rådet 
holder møder.  

 
Det blev aftalt at nedsætte en arbejdsgruppe (Vivi, Steen og Lone), som arbejder videre med kommissoriet i 

samarbejde med OLU. Et nyt udkast til kommissorium skal drøftes med rådet igen på et kommende møde. 

Byrådet skal godkende et nyt kommissorium.  

Der blev talt om, at det er en fælles opgave at få skrevet høringssvar og sørger for at holde hinanden 

opdateret og melde tilbage i god tid, hvis man har input til høringssvarene. Vivi roste arbejdet med at få 

skrevet rådets høringssvar.  

Derudover blev det drøftet om dagsordenen og materiale kan blive udsendt på papir. Simon fortalte, at det 
er besluttet, at kommunen er papirløs. Der blev talt om, at det fx er muligt at printe på Værestedet. Det 
blev aftalt, at materialet til rådet (så vidt muligt) skal udsendes i word-version.   
 

3. Valg af Udsatterådsmedlem, der kan indgå i arbejdsgruppe om nyt 
Sundhedscenter 
Udsatterådet besluttede at udpege Marie-Therese som repræsentant for rådet. Hanne indgår i 
arbejdsgruppen som repræsentant for SIND. Steen ønskede at indgå i arbejdsgruppen, som 
brugerrepræsentant. Nanna undersøger dette.  
 

4. Bordet rundt – nyt fra medlemmer 
Steen fortalte, at PDST–foreningen i Køge afholder arrangement den 28. oktober. Tilmelding foregår via 
hjemmesiden. Steen fortalte desuden, at der havde været afholdt åbent hus i SIND huset og afsøgning af 
nye lokaler er i gangsat.   
 
Lone mindende om at huske at brug følgende mail: lone-udsat@mail.dk. 
 
Marie-Therese fortalte, at Bedre Psykiatri har afholdt samtalegruppe på pårørendeområdet, oplægget ”Er 
det mors skyld” samt arrangement om autismeområdet.  
 
Hanne fortalte, at Informations arrangement om Metal sundhed den 24. oktober, hvor bl.a. Merete 
Nordentoft skal holde oplæg. Man kan skrive til Hanne, hvis man vil tilmeldes arrangementet.  Hanne 
fortalte desuden, at Sundhedsstyrelsen afholdes psykiatrikonference med frist for tilmelding i januar. Dette 
var desværre en konference, der blev afholdt i 2022.   
 
Vivi indskærpede, at møderne i rådet skal holdes med respekt for hinanden og uden at afbryde hinanden.  

 
5. Orientering fra forvaltning/kommunen 



Simon fortalte om Socialkompasset, som er en hjemmeside, hvor borgere og pårørende kan søge hjælp til 

deres aktuelle livssituation og hvor lokale frivillige organisationer og uvisiterede kommunale tilbud kan 

synliggøre deres tilbud og indsatser. Socialkompasset kan findes via følgende link: Socialkompassets 

historie | Socialkompas.dk. 

Simon uddelte Strategien for socialpsykiatrien for 2023- 2033. Den kan også findes via følgende link: 

Strategi for socialpsykiatrien 2023-2033 (hillerod.dk).  

6. Punkter til næste møde og valg af dato.  
Det blev aftalt, at næste møde afholdes tirsdag den 28. november 2023 kl. 15.00-17.30.  
 
Efter mødet afholdes juleafslutning på Cafe København i Hillerød kl 18.00. Tilmelding til juleafslutningen 
kan ske til Nanna på mail: nanjo@hillerod.dk senest tirsdag den 14. november.  
  

7. Eventuelt 

-   

 

https://hilleroed.socialkompas.dk/side/historie
https://hilleroed.socialkompas.dk/side/historie
https://www.hillerod.dk/media/zcgoizz2/hiller%C3%B8d-kommune-strategi-for-socialpsykiatrien-2023-2033.pdf

